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Siden sidst. 
Sagsfremstilling: 

Rådets medlemmer kan her orientere om stort og småt der har relevans for Det Grønne råd 

Velkommen til  
- Merete Dahlgaard Frederiksen, Landbruget (Agillix) 
- Charlotte Heldorf Rønn, Afdelingsleder Vand, Natur og Landbrug, Jammerbugt Kommune 

 
Bilag: 

Ingen 

Rådets udtalelse: 

DOF oplyste at de har indgivet høringssvar ift. Bekendtgørelsen om anvendelse af vinddrevne 
køretøjer. Høringssvaret vedrører Blokhus Strand. 
DOF’s høringssvar er sat ind som bilag til referatet. 
Høringssvaret har jf. DOF ikke givet anledning til ændringer i Bekendtgørelsen. 
 
Der var ikke yderligere til orientering  
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Badepunkt – præsentation af nye informationstavler 
 
Resume: 

Ni strande og to havne i Jammerbugt Kommune fik i februar certificeringen som ”badepunkter” af 
Friluftsrådet. Som en del af certificeringen er der blevet udarbejdet nye informationstavler, der dels 
orienterer om vandprøver, sikkerhed og faciliteter på Badepunkterne, og dels giver en smagsprøve 
på, hvilke dyre- og plantearter der findes det pågældende sted. Skiltene er udviklet af Jammerbugt 
Kommune i tæt samarbejde med DN Jammerbugt, der har bidraget med 
naturformidlingselementet.  
På mødet vil skiltene blive præsenteret. 

Sagsfremstilling: 

Oplæg ved Mette Greisen Damsgaard, Erhvervs- og Turistchef, Jammerbugt Kommune 

Beslutningen om at få Jammerbugt Kommunes badestrande og lystbådehavne certificeret som 
’Badepunkter’ skyldes et ønske om, at blive en del af Friluftsrådets mærkningsordning, der ud over 
Badepunkt rummer Blå Flag, og som tilsammen er dominerende på Vestkysten.  
I forbindelse med den nye certificering skulle der udarbejdes nye informationsskilte, og i den 
forbindelse har Jammerbugt Kommune valgt at udvikle et nyt format, der både informerer, 
inspirerer og brander kommunen.  
Skiltene er udarbejdet i et tæt samarbejde mellem Plan & Miljø, Vækst Jammerbugt og DN 
Jammerbugt, der alle har bidraget med input og konkret indhold til skiltene.  
Plan & Miljø har bl.a. varetaget, at de obligatoriske vandprøver fremadrettet aflæses digitalt via en 
QR-kode samt at det nødvendige sikkerhedsudstyr på standene og lystbådehavnene er tilgængeligt. 
Vækst Jammerbugt har sørget for, at skiltene er udarbejdet i det design, der følger brandmanualen 
for hele Vestkysten, og derigennem bidrager til, at der skabes en samlet og genkendelig visuel 
identitet. DN Jammerbugt har bidraget med at identificere plante- og dyrearter, der er særlige for 
de 11 steder, der er certificeret som Badepunkter. Plante- og dyrearterne er blevet tegnet og indgår 
på tavlerne i det format under overskriften Naturbølgen.  

 

Bilag: 

Ingen 

Referat med Rådets kommentarer: 

Mette orienterede om de nye informationstavler – både ift indhold og tilblivelse. 

Skiltene er sat op flg. steder: 

- Ejstrup Strand  
- Tranum Strand  
- Slettestrand  
- Grønhøj Strand  
- Saltum Strand 
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- Blokhus Strand  
- Rødhus Strand  
- Svinkløv Strand  
- Klim Strand  
- Attrup Havn  
- Gjøl Havn 

 

Der er forskellige oplysninger der jf. certificeringen som Badepunkt skal være på skiltene og så har 
Jammerbugt Kommune selv tilføjet ’Naturbølgen’ med info om og tegning af nogle enkelte af de 
arter der kan findes det pågældende lokalitet. 

Nyt flag og udvikling af nye skilte jf det vestkystdesign der er udviklet i Vestkystsamarbejdet. 

Skiltene indeholder oplysninger om 

✓ redningsudstyr, toilet, kiosk, parkering, affaldsspande mv.  

✓ lokale forhold, herunder f.eks. om husdyr og kørsel på stranden 

✓ hvilke dyr og planter man kan være heldig at opleve det specifikke sted – ’Naturbølgen’ 

✓ og derudover er der QR-kode til den nyeste vandprøve 

 

DN Jammerbugt har været de drivende kræfter ift. ’Naturbølgen’ og bidraget med både viden og 
tegninger. Nedenstående ses et par eksempler på de nye informationstavler. 

Jf certificeringen under Friluftsrådet så foretager Friluftsrådet en rundtur til Badepunkt lokaliteterne 
i Nordjylland i uge 25 og tjekker op på skiltene. P4 Nordjylland er med og Jammerbugt Kommune vil 
også blive interviewet. 

Tjek skiltene ud hvis I besøger et af de 11 steder. 
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Grøn Trepart – opfølgning 
 
Resume: 

I marts måned blev Grønt Råd orienteret om organiseringen af Grøn Trepart og den planlagte 
proces for Grøn Trepart i Jammerbugt Kommune.  

Der er arbejdet videre med de kommentarer, som rådet på daværende tidspunkt fremkom med, og 
der er nu afholdt flere møder i både følgegruppe og de Lokale Grønne Treparter for hhv. ’Skagerrak 
og Nordlig Kattegat’ samt for ’Limfjorden’.  

 

Sagsfremstilling: 

Oplæg ved Ida Rytter, projektleder for Grøn Trepart, Jammerbugt Kommune 
 
Grønt Råd orienteres om den videre proces frem mod december 2025, hvor omlægningsplanerne 
skal vedtages af kommunalbestyrelsen. 
 
DN og DOF har indsendt forskellige forslag til mulige områder, der kan indgå i omlægningsplanen 
for Jammerbugt Kommune. Det præsenteres, hvordan de forskellige forslag er belyst og analyseret 
af kommunens forskellige fagligheder inden for både natur, vandløb, grundvand, landbrug og 
planlægning.  
 
Desuden fortælles om hvordan parterne fra DN, landbruget og kommunen mødes og drøfter mulige 
projektområder, hvor særligt synergier mellem forskellige emner vurderes.  
De forskellige parter kommer med forskellige tilgange – og ved at mødes ofte skabes større 
forståelse parterne imellem. Der gives eksempler på dilemmaer, og hvordan disse håndteres i 
processen.  
 
Endelig orienteres om en mulig proces for lodsejerdialog. Projekterne i omlægningsplanen bygger 
på frivillighed og lodsejerne i projektområderne skal derfor tilkendegive at de vil lade deres arealer 
indgå i projekterne. 
Forskellige fagligheder kan endvidere ikke stå alene – og derfor er det også vigtigt at involvere 
lodsejernes lokale viden i den videre realiseringsfase fra 2026 og frem.  
 
Viden hos medlemmerne af Grønt Råd spiller også en vigtig rolle, f.eks. i forhold til at pege på hvor 
der evt. kan skabes sammenhænge med andre aktørers planer og projekter. 
 
 

Bilag: 

Ingen 

 

Referat med Rådets kommentarer: 
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Ida orienterede om processen indtil nu der primært har været en idefase hvor kommunen internt har 
haft fokus på bredt at få beskrevet mulige projektområder samt mulige synergier og udfordringer ift.  
hvert område. Danmarks Naturfredningsforening og Dansk Ornitologisk Forening har endvidere i 
fællesskab indsendt forslag til mulige projektområder. Disse områder er også indgået i det samlede 
idekatalog.  

Der har også været stort fokus på dialogen med trepartens hovedaktører og de værdifulde input de 
hver især kan bidrage med. 

De områder der primært kigges på, er Kulstofområder (tørv >6%) - heraf Vildmosen med måske 
2.000 ha. Skovrejsningsområder ved vandværker med bynær beliggenhed. Og den særlige indsats 
ved Løgstør Bredning hvor der er Kvælstofkrav på 195 t fra fire kommuner. 

Efter idefasen er der nu en kvalificeringsfase hvor der regnes på effekten af de enkelte projekter og 
samtidig påbegyndes dialogen med lodsejerne. Både lodsejere der kan have jord i mulige fremtidige 
projektområder og lodsejere der kunne være interesseret i at sælge jor der kan indgå i de kommende 
jordfordelinger. Det vigtige er at finde gode faglige løsninger der også er realistiske og dermed kan 
realiseres. 

Til efteråret indarbejdes konkrete projektområder i MARS. 

Gode input fra Grønt Råd modtages gerne. 

 

Jægerråd Jammerbugt: 

Jægerne oplever generelt at jagtarealerne bliver færre. Udleje til jagtkonsortier opsiges f.eks. i 
Naturnationalpark Tranum. Derfor et spørgsmål om der på projektarealer ifm Grøn Trepart vil 
forblive jagtmulighed.  

➢ Det er i Grøn Trepart ikke et krav at projektarealerne fremadrettet skal være uden jagt. Det 
vil primært afhænge af fremtidige ejeres ønsker. 

➢ Der vil i Naturnationalpark Tranum skulle ske regulering af vildtet og bestyrelsen har haft 
fokus på at den regulering skal foretages af lokale jagtforeninger og ikke kun af 
Naturstyrelsen selv. 

 

Friluftsrådet: 

Vil de eksisterende friluftsmuligheder blive påvirket af projekter under Grøn Trepart og er der fokus 
på at indtænke nye rekreative muligheder i projekterne? Jammerbugt kommune har jo et mål om at 
blive Danmarks bedste Fritidskommune. 

➢ Der er to faser i de enkelte projekter – fase 1 som er en forundersøgelse og fase 2 som er 
realiseringen. Det vil primært være i realiseringsfasen, at der bliver fokus på forskellige 
synergier herunder også friluftsliv. Derudover vil ejerforholdene også spille en afgørende 
rolle. 

DOF: 

Undersøgelser viser at vi kan forvente at havstigningerne over de næste 100 år vil forårsage 
oversvømmelse af de strandenge vi har i dag. Link til Rapport 
https://klimatilpasning.dk/media/p4jnkccj/rapport-havstigningernes-betydning-for-kystnaturen-
cowi-og-sdu-komprimeret.pdf  

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fklimatilpasning.dk%2Fmedia%2Fp4jnkccj%2Frapport-havstigningernes-betydning-for-kystnaturen-cowi-og-sdu-komprimeret.pdf&data=05%7C02%7Cmkt%40jammerbugt.dk%7C6e97f59e24d24643a77b08ddaefcbf3f%7Cb92392530f444c729159c1602060d727%7C0%7C0%7C638859123038192325%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=trZ7Uv8PLwm4hwhbPMJj4FPUgzjoOX1uhJoojpkSv28%3D&reserved=0
https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fklimatilpasning.dk%2Fmedia%2Fp4jnkccj%2Frapport-havstigningernes-betydning-for-kystnaturen-cowi-og-sdu-komprimeret.pdf&data=05%7C02%7Cmkt%40jammerbugt.dk%7C6e97f59e24d24643a77b08ddaefcbf3f%7Cb92392530f444c729159c1602060d727%7C0%7C0%7C638859123038192325%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=trZ7Uv8PLwm4hwhbPMJj4FPUgzjoOX1uhJoojpkSv28%3D&reserved=0
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Er der i arbejdet med Grøn Trepart allerede nu fokus på de højereliggende arealer ned mod 
Limfjorden, så de senere kan inddrages. 

➢ I Jammerbugt Kommune har vi en meget stor andel af inddigede arealer og dermed mange 
pumpe-digelag. Det er klart et fokusområde, men også en meget stor opgave, som der ikke 
kigges på her i step 1. 

 

Grønt Råd opfordres til at byde ind med gode ideer, lokalkendskab og evt. kendskab til lodsejere der 
ønsker at sælge. 
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Naturpolitik 
 

Resume:  

Arbejdet med at udarbejde Jammerbugt Kommunes nye naturpolitik skrider planmæssigt frem. 
Inden sommerferien forventes et færdigt udkast i version 1.  
Grønt Råd præsenteres for det foreløbige arbejde.  
 

Sagsfremstilling: 

Oplæg ved Margrethe Hejlskov, Projektleder, Jammerbugt Kommune 
 
Grønt Råd blev på mødet i nov. 2024 orienteret om naturpolitikkens baggrund og ophæng i 
Planstrategi ’23 og Handlingskatalog ’24 og om den forventede proces.  
Der er blevet arbejdet på et udkast til naturpolitikken og udkastet i version 1 forventes færdiggjort 
inden sommerferien.  
Udkastet bygger på visionen: 
Naturen er kommunens vildeste ressource – vi tager fælles ansvar for at styrke biodiversiteten og 
skabe en rigere og mere levende fremtid for natur og mennesker. 
 
Og visionen skal blive til virkelighed gennem de tre temaer  
1) Byd naturen ind – naturen som ressource i hverdagen  
2) Giv naturen plads – naturen som ressource i det åbne land og  
3) Slip vildskaben løs – naturen som den vilde ressource 

 Grønt Råd orienteres på mødet om det udkast der foreligger og opfordres til at give deres 
umiddelbare input. Input der vil blive inddraget i forhold til udarbejdelse af det færdige udkast – 
version 1. 

Når det færdige udkast foreligger i en version 1, vil det blive sendt til Grønt Råd til yderligere 
kommentering ligesom Grønt Råd sammen med øvrige strategiske samarbejdspartnere efter 
sommerferien vil blive inddraget i forhold til at give input inden udkastet i version 2 bliver forelagt 
politikkerne. 

Bilag: 

Ingen 
 
 

Referat med Rådets kommentarer: 

Margrethe orienterede om processen frem til nu og løftede sløret for den første del af indledningen 
til politikken. 
Derudover om indholdet i de tre temaer der hver har en forklarende tekstdel med tilhørende 
pejlemærker. 
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Tema 1 – Byd naturen ind handler om den nære natur vi omgiver os med i hverdagen – byer, haver, 
grøftekanter, fællesarealer m.m. hvor vi nogle steder skal give lidt mere plads til naturen og gå fra 
parkpræg til naturpræg. 
Der skal være let adgang i hele kommunen til at byde naturen ind – som en værdifuld ressource til 
læring, leg og rekreation. Naturen skal være en kilde til det gode liv (livskvalitet i alle livets stadier) 
Vi skal kende kommunens naturværdier og være stolte af dem også helt lokalt. 
 
Tema 2 – Giv naturen plads handler om en presset natur i det åbne land hvor der er rigtig mange 
arealinteresser. Særligt indenfor Grønt Danmarkskort skal vi styrke biodiversiteten. En styrket 
biodiversitet vil også understøtte andre dagsordner som klima, vandmiljø, grundvand, friluftsliv og 
sundhed. Et bredt samarbejde om naturgenopretningsprojekter skal sikre at vi får en 
helhedsorienteret og holdbar langsigtet prioritering af arealanvendelsen. 
 
Tema 3 – Slip vildskaben løs handler om vores mest værdifulde naturområder med god biodiversitet. 
Her skal vi sikre endnu større sammenhængende naturarealer, hvor vi kan genskabe naturlige 
elementer ved at slippe tøjlerne og lade naturen udfolde sig på egne præmisser. Det kræver 
tålmodighed og at vi lader øjnene vænne sig til vildskabens uorden. Her skal vi være gæster på 
naturens præmisser. 
 
Vi for venter at have et udkast til teksten færdig inden sommerferien og udkast til naturpolitikken i i 
en opsat version til september hvor der vil ske ekstern inddragelse. Grønt Råd får udkastet at se så 
snart det er helt klar. 
 
Vedr. ekstern inddragelse drøftedes muligheden for at arrangere temavandringer. Bynære 
naturvandringer med fokus på de nære naturværdier kunne være en god ide. Bratskov blev nævnt 
som en mulighed, men det blev også italesat, at det var nødvendigt med flere vandringer fordelt 
jævnt i hele kommunen. 
Derudover blev der opfordret til at have fokus på tilgængeligheden og læring om at færdes i hegn 
blandt græssende dyr. 
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Orientering fra Jammerbugt Kommune 
 
Resume: 

Der er en række emner som Grønt Råd har ønsket løbende at blive holdt orienteret om. Punktet 
indgår som fast punkt. 

Sagsfremstilling: 

Jammerbugt Kommune vil orientere om hvor nedenstående emner er i processen. Når et emne er 
der i processen hvor Grønt Råd kan inddrages rykkes det op som et selvstændigt punkt 

▪ Vandområdeplan - VP3 
▪ Råstofplan 
▪ Naturpolitik (selvstændigt pkt.) 
▪ Natura 2000 planer 
▪ Grundvand, BNBO og PFAS 

Derudover 

- ’Naturalliancen’ - Offentlige og private parter skal skabe Danmarks største sammenhængende 
naturareal i Nordvestjylland 

- Potentiel Naturnationalpark Vester Thorup 
- LIFE IP Natureman 
- med mulighed for yderligere 

Bilag: 

Ingen 

Referat med Rådets kommentarer: 

▪ Vandområdeplan - VP3 – Ikke noget nyt 
▪ Råstofplan – Ikke noget nyt 
▪ Naturpolitik – selvstændigt pkt. 
▪ Natura 2000 planer  

Ift naturra 2000 handleplanerne er der fokus på forskellige implementeringsindsatser  
I Natura 2000 område N13 Svinkløv Klitplantage og Grønnestrand sker det gennem et større 
naturgenopretningsprojekt i samarbejde med Den Danske Naturfond og Naturstyrelsen Thy. 
I natura 2000 område N15 Nibe Bredning, Halkær Ådal og Sønderup Ådal er der primært 
fokus på implementering gennem projektet LIFE IP Natureman og Coastal LIFE, hvor 
Jammerbugt Kommune i Coastal LIFE primært har udliciteret til Limfjordsrådet. 
 

▪ Grundvand, BNBO og PFAS 

- BNBO og Indvindingsoplande er blevet genberegnet og pt pågår kvalitetssikring. De nye data 
forventes offentliggjort d. 1/7-2026. Der hvor de nye data giver anledning til ændringer begynder 
forvaltningen dog allerede i efteråret at tage nogle køkkenbordsmøder med de berørte 
vandværker. 
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▪ ’Naturalliancen’ - Offentlige og private parter skal skabe Danmarks største sammenhængende 

naturareal i Nordvestjylland 
Den 2. juni offentliggjordes et samarbejde mellem Naturnationalpark Thy, Naturstyrelsen 
Thy, Thisted og Jammerbugt Kommuner, Aage V. Jensen Naturfond, Den Danske Naturfond, 
15. Juni Fonden og Klimaskovfonden. Samarbejdet har til formål at skabe Danmarks største 
sammenhængende naturareal i Thy og Han Herred. Ønsket er derudover at der i området 
skal ske udvikling af størst mulig biologisk, fysisk, og forvaltningsmæssig sammenhæng for at 
forbedre natur og biodiversitet, vandmiljø, klima og friluftsliv til gavn og glæde for borgere 
og gæster i området. Det er et langsigtet samarbejde uden bagkant og med en tidshorisont 
på minimum 10 år. Indenfor området vil der ske koordinering af indsatser ift 
naturgenopretning, opkøb af arealer og nye rekreative tiltag 
 
 

▪ Potentiel Naturnationalpark Vester Thorup (NNP Vester Thorup) 
Staten har peget på yderligere 11. potentielle naturnationalparker.  NNP Vester Thorup er 
ligesom for 3 år siden igen med som én af de potentielle. Ud af de 11 potentielle 
naturnationalpark områder skal i alt kun 6 realiseres. Hvilke 6 det bliver forventes afgjort 
engang i løbet af efteråret. Offentlig naturvandring d. 24. juni i Vester Thorup. 
 

▪ LIFE IP Natureman 
I LIFE IP Natureman har der kørt forsøg med brug af droner og GPS halsbånd ifm. tilsyn. 
Status efter afsluttet forsøg er, at der har været positive erfaringer og man ønsker at 
indsamle yderligere erfaring. Der er derfor åbenhed for at flere kan arbejde med droner og 
GPS til tilsyn af dyr i naturpleje indenfor LIFE IP områder.  
Interesserede dyreholdere i Jammerbugt Kommune der har arealer indenfor Natura 2000 
område N15 kan rette henvendelse til projektleder Marianne Fisker. Herefter anviser hun til 
AMU, hvor dronebevis kan erhverves og der udleveres drone/pc til brug i projektet. Hele 
projektet afsluttes ultimo 2027. 
 
I LIFE IP Natureman afprøves en ny pilotordning ’Tillæg for Naturværdi’.  
Ordningen kan søges på arealer indenfor LIFE IP hvor der i forvejen søges et plejegræs-
tilsagn med forpligtigelse til afgræsning. 9 ansøgere afprøver ordningen og én af dem er 
dyreholder i Jammerbugt med arealer på nordøstlige kant af indre Ulvedyb.  
Ordningen fordrer, at man skal kunne registrere botanik og struktur på arealet, samt tilpasse 
græsningstryk og græsningsperiode.  
 
I LIFE IP er der også indkøbt et slåningsaggregat som alle naturplejere i Natura 2000 område 
N15 (langs Limfjorden) med behov for at slå under hegnslinjer kan låne.  
Projektleder i Jammerbugt Kommune Marianne Fisker kan kontaktes for flere oplysninger. 
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Oprettelse af korps til reguleringsjagt 
 
Resume: 

Jammerbugt Jægerråd ønsker at oprette et korps til reguleringsjagt, der vil kunne hjælpe 
kommunen i tilfælde af at invasive eller regulerbare vildtarter udgør et erhvervs- el. 
samfundsmæssigt problem. 

Sagsfremstilling: 

Oplæg ved Henning Kiil, Åbybro Jagtforening, Danmarks Jægerforbund 
 
”Reguleringsindsatsen i Danmarks Jægerforbund 
Gennem reguleringsindsatsen vil Jægerforbundet være med til at bekæmpe invasive arter samt 
regulere vildtarter, der udgør et erhvervs- eller samfundsmæssigt problem. Lokalt er der forskelle i 
hvordan reguleringsopgaven løses, og det skal der fortsat være. 
Jægerforbundet ønsker med reguleringsindsatsen at bevare og støtte den måde hvorpå der er 
mulighed for lokalt at tilpasse reguleringsarbejdet efter forholdene. 
Et af målene med reguleringsindsatsen er, at vi har et frivilligt netværk af jægere, der står til 
rådighed for kommuner, private og Naturstyrelsen, når der skal reguleres. Den frivillige indsats 
gælder den regulering, der knytter sig til almindelige arter som ræv, duer, måger, råger, husmår, 
mink, mv. Reguleringsjægerne har gennemgået uddannelse i Danmarks Jægerforbund, så de er klar 
til opgaven.” 
Hentet fra https://www.jaegerforbundet.dk/vildt-og-natur/natur-og-vildtpleje/regulering-af-
vildt/reguleringsindsatsen/  
 
Jammerbugt Jægerråd ønsker at oprette et korps af reguleringsjægere, der kan stå til rådighed for 
kommunen og vil på mødet præsentere forslag til hvordan det kan gribes an. 
  
 

Bilag: 

Ingen 

 

Referat med Rådets kommentarer: 

Henning Kiil holdt et oplæg om hvordan Jægerråd Jammerbugt ser at regulering af skadevoldende 
vildt i Jammerbugt Kommune kan forbedres. 
Jægerrådet ønsker en formel aftale samt at Jammerbugt Kommune afsætter midler til 
reguleringsjægerne. 
 
Henning udleverede nogle dokumenter til at understøtte hans oplæg. Dokumenterne er vedlagt som 
bilag. 
Der er et ønske om at informationerne på kommunens hjemmeside om skadevoldende vildt 
udbygges. 
Regulering af skadevoldende vildt kræver en regulerings tilladelse som søges hos Naturstyrelsen. 
Kommunen kan søge reguleringstilladelser til regulering på kommunalt ejede arealer og 

https://www.jaegerforbundet.dk/vildt-og-natur/natur-og-vildtpleje/regulering-af-vildt/reguleringsindsatsen/
https://www.jaegerforbundet.dk/vildt-og-natur/natur-og-vildtpleje/regulering-af-vildt/reguleringsindsatsen/
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reguleringsjægerne skyder på kommunens tilladelse. Private skal søge på egne arealer. 
Reguleringstilladelser gives for en bestemt periode på året og der skal søges hvert år.  
 
PT sker der regulering af råger og måger på kommunalt ejede arealer. 
 
Reguleringsjagt sker på frivillig basis og udgifterne for den enkelte jæger tages dermed også ud af 
egen lomme. Jægerrådet har derfor et ønske om at der kan komme en form for kompensation fra 
kommunen. Jægerrådets forslag er at kommunen bevilger penge til oprettelse af en form for 
grejbank med udstyr der er nødvendigt i forbindelse med reguleringsjagt og som reguleringsjægerne 
så kan låne. Administration af grejbanken vil reguleringsjægerne selv stå for. Der kan evt. indhentes 
erfaringer fra Hjørring Kommune ift en sådan ordning. 
Forventet økonomi  

- 35.000 til udstyr i grejbanken 
- 25.000 til at afholde løbende driftsudgifter (herunder netkort til vildtkameraer mv.) 

 
Administrationen undersøger og afklarer og vender tilbage med svar.  
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Eventuelt. 
Næste møde.  

- Evt. bustur i sep. hvor TMU inviteres med og forslag til emne for turen. 

 

Referat med Rådets kommentarer: 

Der er ønske om igen i september at invitere TMU med på en bustur. 

Grøn Trepart som overordnet emne er oplagt og herunder kommer der forslag om flg. mulige emner 

- Minivådområder 
- Pumpe / digelag 
- St. Vildmose og Naturstyrelsens store naturgenopretningsprojekt her. 

Turen planlægges til d. 22. sep. kl. 13.00 – 17.00 

Endelig tidspunkt og program følger.  

 


